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Protokół nr XXVI

XXVI Sesja w dniu 22 grudnia 2020 
Obrady rozpoczęto 22 grudnia 2020 o godz. 10:33, a zakończono o godz. 20:56 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków.

Obecni:

1. Aneta Adamus
2. Edyta Babicka
3. Agata Bochenek
4. Karol Cudny
5. Andrzej Fuśnik
6. Marcin Godlewski
7. Beata Gomse
8. Marek Górski
9. Robert Kobus
10. Paweł Kocik
11. Agnieszka Koza 
12. Ryszard Madziar
13. Janusz Mirowski
14. Katarzyna Pazio
15. Wojciech Plichta
16. Krzysztof Rembelski
17. Paweł Rozbicki
18. Bogdan Sawicki
19. Piotr Sikorski
20. Kazimierz Tarapata
21. Magdalena Zych

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Poprosił radnych o uczczenie minutą ciszy pamięci zmarłego w dniu 21 grudnia 2020 roku radnego Pawła
Seweryna Rozbickiego. 

Powiedział,  że  śmierć  radnego  Pawła  Seweryna  Rozbickiego  jest  wielką  stratą  dla  wołomińskiej
społeczności.  Był  on  człowiekiem bardzo  skromnym,  który  skupiał  wokół  siebie  rzesze  przyjaciół  i
widzów.  Był  założycielem  i  Dyrektorem  Prywatnej  Szkoły  Muzycznej  I  i  II  stopnia  im.  Witolda
Lutosławskiego w Wołominie. Pod jego opieką wyrosło wiele talentów muzycznych, które rozsławiają
naszą okolicę nie tylko w Polsce ale i na świecie.

Był  on  człowiekiem  o  wielkim  sercu,  wielkiej  kulturze  i  o  rozumieniu  dobra  wspólnego.  Zawsze
podchodził do swojej pracy zarówno zawodowej jak i społecznej z ogromną rozwagą i szacunkiem do
drugiego człowieka. Pozostanie na zawsze w naszych wspomnieniach.

Głos zabrali jeszcze Zastępca Przewodniczącego Rady Katarzyna Pazio, Burmistrz Wołomina Elżbieta
Radwan oraz radny Piotr Sikorski. 

Z przyczyn technicznych nie ma możliwości odtworzenia tych słów. 

Przewodniczący ogłosił kilka minut przerwy. 
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1. Otwarcie obrad:

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Po przerwie spowodowanej problemami technicznymi o godzinie 10:50 otworzył XXVI sesję Rady 
Miejskiej w Wołominie kadencji 2018-2023.

2. Wybór sekretarza obrad;

- Piotr Sikorski- radny

Zgłosił kandydaturę Anety Adamus na sekretarza obrad.

Problemy  techniczne  spowodowały,  że  cześć  radnych  nie  była  słyszana.  W  związku  z  tym,
Przewodniczący  Rady  ogłosił  przerwę.  

Po przerwie, tj. od godz. 17:10 obrady kontynuowano. Większość radnych przybyła na salę obrad. Dwoje
radnych tj. radna Aneta Adamus oraz radny Ryszard Madziar byli nieobecni w czasie wznawiania obrad.
Trzech radnych,  to  jest  Janusz Mirowski,  Robert  Kobus oraz Piotr  Sikorski  uczestniczyli  w sesji  za
pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Ponieważ  przed  przerwą  radna  Aneta  Adamus  z  powodów  technicznych  nie  wyraziła  zgody  na
kandydowanie na sekretarza obrad, Przewodniczący zgłosił kandydaturę radnej Edyty Babickiej. 

Radna  wyraziła  zgodę  na  kandydowanie.  Innych  kandydatur  nie  było.  

Głosowano w sprawie:
Wybór sekretarza obrad;. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (17)
Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek Górski, Robert 
Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof 
Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Edyta Babicka
NIEOBECNI (3)
Aneta Adamus, Ryszard Madziar, Paweł Rozbicki

3. Ustalenie porządku obrad.
- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Poinformował, że wpłynęły do niego 2 wnioski Burmistrza Wołomina o rozszerzenie porządku obrad o 3 
projekty uchwał. 

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu 
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dostarczania wody i odprowadzania ścieków;. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (18)
Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek
Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech 
Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (3)
Aneta Adamus, Ryszard Madziar, Paweł Rozbicki

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu na rzecz Polskiej Spółki Gazownictwa Sp. z o.o.; 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18)
Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek
Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech 
Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (3)
Aneta Adamus, Ryszard Madziar, Paweł Rozbicki

Na salę przybył radny Ryszard Madziar. 

Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków niewygasających z 
upływem roku budżetowego 2020;. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (16)
Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek
Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech 
Plichta, Krzysztof Rembelski, Piotr Sikorski, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Bogdan Sawicki
BRAK GŁOSU (2)
Ryszard Madziar, Kazimierz Tarapata
NIEOBECNI (2)
Aneta Adamus, Paweł Rozbicki

4



Na salę obrad przybyła radna Aneta Adamus. 

Głosowano w sprawie:
Ustalenie porządku obrad.. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki

- Magdalena Zych- radna 

Zgłosiła wniosek formalny o nieczytanie projektów uchwał. 

- Karol Cudny- przewodniczący komisji Edukacji

Powiedział,  że  zastanawiał  się  nad  wnioskiem formalnym o rozszerzenie  dzisiejszego  posiedzenia  o
informacje burmistrza na temat wypłat wynagrodzenia dla nauczycieli. Zaproponował, że w być może w
sprawach bieżących pani Burmistrz zechce odpowiedzieć na to pytanie. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Zaproponował, aby głosowanie nad wnioskiem radnej Magdaleny Zych przeprowadzić po procedurze 
uchwalenia budżetu. 

4. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 26 listopada 2020 r.

- Agnieszka Koza – radna 

Powiedziała, że ma jedną uwagę do projektu protokołu, tj. jej zdaniem zabrakło w nim informacji, że
niektórzy radni nie brali udziału w głosowaniu z przyczyn technicznych, a nie dlatego, że nie chcieli
głosować. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 26 listopada 2020 r. .. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (17)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek 
Górski, Paweł Kocik, Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof 
Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
PRZECIW (2)
Robert Kobus, Agnieszka Koza 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Andrzej Fuśnik
NIEOBECNI (1)Paweł Rozbicki
5. Informacje Komisji Rady o pracy między sesjami.

W dyskusji wzięli udział:
- Edyta Babicka- Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Finansów

Komisja  Gospodarki  i  Finansów  w  okresie  pomiędzy  sesjami  spotkała  się  dwukrotnie.  Pierwsze
posiedzenie odbyło się w dniu 1 grudnia 2020 roku, na którym był opiniowany projekt budżetu na 2021
rok. Na posiedzeniu tym, oprócz członków Komisji Gospodarki i Finansów był obecny tylko jeden radny.
W zasadzie nie było zbyt wielu pytań na temat projektu budżetu, jedynie pojedyncze kwestie dotyczące
uszczegółowienia  pewnych  punktów.  Projekt  uchwały  budżetowej  na  2021  rok  został  zaopiniowany
pozytywnie, podobnie jak projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2035. 

Drugie posiedzenie Komisji odbyło się dnia 14 grudnia 2020 roku, na którym omawiane były projekty
uchwał na dzisiejszą sesję. Wszystkie projekty zostały zaopiniowane pozytywnie.

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji

Poinformował, że Komisja Edukacji w okresie pomiędzy sesjami się nie spotkała. 

- Wojciech Plichta- Przewodniczący komisji Kultury i Sportu

Komisja Kultury i Sportu spotkała się 7 grudnia 2020 roku. Na posiedzeniu opiniowała projekt uchwały
na  dzisiejszą  sesję.  Projekt  ten  został  zaopiniowany  pozytywnie.  Wspólnie  z  dyrektorami  placówek
kulturalnych  i  sportowych  podsumowaliśmy  rok  2020.  Po  krótce  omówiliśmy  również  plany
poszczególnych placówek na przyszły rok. 

- Piotr Sikorski- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa

Komisja  bezpieczeństwa w okresie pomiędzy sesjami spotkała  się w dniu 14 grudnia 2020 roku. Na
posiedzeniu został omówiony projekt uchwały na dzisiejszą sesję, który został zaopiniowany pozytywnie.
Na posiedzeniu obecny był przedstawiciel policji, który odpowiadał na pytania radnych. Podsumowano
pracę Komisji w 2020 roku, zwłaszcza wizytacje w gminnych OSP. Przegłosowane zostały wnioski, które
są załącznikiem do protokołu z posiedzenia. 

- Robert Kobus- Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej

Komisja  Rewizyjna  w okresie  między sesjami  spotkała  się  w dniu  10 grudnia  2020 roku.  Tematem
spotkania  było  podsumowanie  dotychczasowych  kontroli  wykorzystania  obiektów  sportowych  w
szkołach oraz  wstępna analiza  projektu  protokołu  z  tych  kontroli.  Podczas  posiedzenia  zaplanowano
również kolejne wyjazdowe posiedzenie w ostatnich dwóch szkołach, które z wiadomych powodów się
nie odbyło. 

6. Informacja o realizacji uchwał Rady Miejskiej w Wołominie.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady 

Poinformował, że pytania dotyczące realizacji uchwał nie wpłynęły. 
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7. Podjęcie uchwał w sprawie, po uprzednim: - odczytaniu projektów uchwał (projekt uchwały 
budżetowej Gminy Wołomin na rok 2021 oraz projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Wołomin na lata 2021-2035 został dostarczony w terminie ustawowym), - odczytaniu 
opinii RIO o przedłożonym przez Burmistrza Wołomina projekcie uchwały budżetowej na 2021 rok i o 
możliwości sfinansowania planowanego deficytu na 2021 rok, - odczytaniu opinii RIO o przedłożonym 
przez Burmistrza Wołomina projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Wołomin na lata 2021-2035, - przedstawieniu opinii Komisji Gospodarki i Finansów o przedłożonych 
przez Burmistrza Wołomina projektach uchwał w sprawie budżetu Gminy Wołomin na 2021 rok i 
Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Wołomin na lata 2021-2035, - dyskusji nad ww projektami:

- Marek Górski- Przewodniczący Rady 

Odczytał projekty uchwał w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2035 oraz Budżetu
Gminy Wołomin na 2021 rok. 

- Katarzyna Pazio- Zastępca Przewodniczącego Rady

Odczytała opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie dotyczące projektów uchwał w sprawie
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2035 oraz Budżetu Gminy Wołomin na 2021 rok. (opinie
te stanowią odpowiednio załącznik nr 3 i nr 4 do niniejszego protokołu) 

- Elżbiet Radwan- Burmistrz Wołomina

Poprosiła  jeszcze  o  odczytanie  sprostowań  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej,  dotyczącej  oczywistej
pomyłki w dacie przedstawionych opinii (sprostowania te zostały podłączone do poszczególnych opinii).

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Wyjaśnił, że zwłoka z przesłaniem radnym opinii RIO była związana właśnie z tą pomyłką dotyczącą
błędnej daty. 

1) - Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wołomin na lata 2021-2035 (1)

W dyskusji wzięli udział:

- Edyta Babicka- Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Finansów

Odczytała opinię Komisji Gospodarki i Finansów dotycząca projektów uchwała w sprawie Wieloletniej
Prognozy Finansowej na lata 2021-2035 oraz Budżetu Gminy Wołomin na 2021 rok (opinia ta stanowi
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu) 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

Zgłosiła  autopoprawki,  które  szczegółowo  zostały  opisane  w  załącznikach  nr  6  i  7  do  niniejszego
protokołu. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Powiedziała, że przed nami tak naprawdę najważniejsze głosowania. Nie było łatwo ułożyć budżet w tak
niepewnych i trudnych czasach, kiedy nie wiemy, co jeszcze wygeneruje COVID i jakie skutki pandemii
będziemy  wszyscy  ponosić.  Doskonale  wiemy,  że  upadają  przedsiębiorstwa,  które  generują  dochód
zarówno do budżetu państwa jak i  do budżetów gmin.  W tej  chwili  mamy bardzo wiele  zmiennych
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niewiadomych zwłaszcza jeżeli chodzi o dochody, dlatego pani Burmistrz zaapelowała o rozwagę i o
wspólny cel, tj. dobry budżet dla Wołomina. Jeszcze raz podziękowała służbom finansowym, bo na tak
niepewne czasy budżet jest wyważony i taki jak być powinien. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Podziękował wszystkim, którzy tworzyli budżet: Pani Skarbnik, pani Burmistrz, zastępcom Burmistrza,
pani Sekretarz oraz wszystkim naczelnikom. Przewodniczący uważa, że ten budżet jest dobry, a jego
samego najbardziej cieszy, że inwestycje są rozłożone po całej gminie, tak w samym w Wołominie jak i
na  terenach  wiejskich.  Jako radni  wybierani  przez  wszystkich  mieszkańców Wołomina  chcemy,  aby
każdy z mieszkańców z tych inwestycji korzystał.  Słowa podziękowania nalezą się również gminnym
jednostkom, które pomimo, że jest trudno, że często borykają się z tym, że pracownicy chorują, że są na
kwarantannie, to funkcjonują. To co nas dzisiaj spotyka, to jeszcze długo sobie z tym nie poradzimy, ale
mimo  tego,  budżety  poszczególnych  jednostek  są  tak  pospinane,  że  jesteśmy  w  miarę  wszyscy
zadowoleni. Wiemy, że czekają nas w najbliższym czasie szczepienia, czeka nas współpraca z powiatem
przy inwestycjach realizowanych przez powiat. Zwłaszcza jeżeli chodzi o współpracę przy budowie dróg
powiatowych  na  terenie  naszej  gminy.  Po  prostu  czujemy  się  w  obowiązku  uczestniczyć  w  tych
inwestycjach na tyle, na ile to jest możliwe. W związku z tym, Przewodniczący Rady zapytał Zastępcę
Burmistrza  Dariusz  Szymanowskiego  jak  widzi  początek  tej  współpracy  w  nowym  roku?  

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że zamierzamy jako gmina dofinansować budowę oświetlenia przy ul. 100 Lecia , która jest
droga powiatową. Jest to już ustalone ze Starostą. 

- Robert Kobus- radny

Zapytał  czy  dobrze  rozumie,  że  przedstawione  przez  panią  Skarbnik  zmiany  do  projektu  uchwały
budżetowej dotyczące OPTU dotyczą dostosowania planów wydatkowych do tego programu OPTU, o
którym rozmawialiśmy ostatnio na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa, gdzie przygotowany budżet nie
zgadzał się z ramami na przyszły rok?

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Powiedział,  że błąd wynikał z omyłki pisarskiej i to zostało zaktualizowane w tej poprawce. Kwestia
omawiana na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa dotyczyła realizacji wskaźników. Także wszystko jest
pod  kontrolą,  gmina  na  bieżąco  będzie  realizować  postępy  programu  i  odpowiednio  elastycznie
reagować. 

- Ryszard Madziar- radny

Powiedział, że chciałaby wierzyć, że przed nami najważniejsze głosowania, ale po dzisiejszym poranku i
braku możliwości  przeprowadzenia  zdalnej  sesji,  po roku kiedy pandemia panuje,  to  można było się
przygotować do tego głosowania zupełnie inaczej. Dziś spotykamy się tutaj, wiemy jakie jest duże ryzyko
w związku z COVIDEM, ale dla dobra naszej gminy spotykamy się. Był czas, żeby się przygotować. Do
tej  godziny na  pewno bylibyśmy już  po sesji.  Radny powiedział,  że  przedstawi  2,3 punkty,  których
brakuje mu w tym budżecie,  a także krótkie podsumowanie ostatnich lat  pod kątem finansów gminy
Wołomin. Pan Przewodniczący mówił o inwestycjach powiatowych, że zależy nam na tych inwestycjach
by było ich jak najwięcej, ale radny będzie mimo wszystko zwracał uwagę na to, że nie ma tych środków
w budżecie.  Zawsze były środki w budżecie na inwestycje powiatowe. Powiat pozyskuje duże środki
zewnętrzne, jest gotowy na te inwestycje, aby były one realizowane również w gminie Wołomin. Dlatego
jeżeli nie ma zabezpieczonych środków w budżecie, wówczas pokazujemy, że tych środków nie mamy i
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możemy być nie gotowi na to, by w tych inwestycjach uczestniczyć. Gdyby te środki były w budżecie,
byłoby łatwiej rozmawiać ze Starostą o kolejnych inwestycjach. Radnemu brakuje również inwestycji, o
której wielokrotnie była mowa, m.in. pani sołtys Mostówki zrezygnowała z funkcji sołtysa, bo miała dość
proszenia o tę inwestycję. Chodzi o chodnik w Mostowce. Radny myśli,  że jest to inwestycja,  której
mieszkańcy  oczekują  od  wielu  lat,  nie  jest  ona  tak  droga,  że  gminy  na  to  nie  stać.  Jedna  rzecz
potwierdziła dzisiaj przypuszczenia radnego. Sugestie sprzed kilku miesięcy,  kiedy rozmawialiśmy na
temat zadłużenia gminy. Radny mówił, że to zadłużenie jest bardzo duże, co raz większe i większość
inwestycji, które są realizowane, są realizowane poprzez zadłużanie gminy. To co dziś usłyszeliśmy w
opinii  RIO,  buduje  pewnego  rodzaju  przerażenie.  143 800 000 złotych  zadłużenie  gminy  Wołomin.
Radny przypomniał, że w 2014 roku, zadłużenie to było na poziomie 62 mln złotych. Czyli przez 25 lat
samorządu zadłużenie wzrosło o 62 mln, w ciągu ostatnich 5,6 lat wzrosło o 80 mln. To pokazuje w jakim
stanie są finanse gminy Wołomin. To pokazuje, że nie ma pomysłów na pozyskiwanie środków oprócz
podnoszenia podatków, oprócz zaglądania w kieszeń mieszkańców. To pokazuje, że ostatnie kilka lat pod
kątem pozyskiwania  zewnętrznych inwestorów, którzy mogliby  płacić  podatki  w Wołominie  niestety
zostało zaprzepaszczone. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że również ubolewa nad tym, że nie było możliwości przeprowadzenia zdalnego posiedzenia.
Wczoraj  wszystko  prawidłowo działało.  Przewodniczący  jest  wdzięczny,  że  radni  przyjęli  apel,  aby
kontynuować obrady na sali, bo to pokazuje, że wszystkim zależy, żeby ten budżet został przyjęty. Jeżeli
radni uważają, że należało wprowadzić jakieś poprawki, to można było o tym rozmawiać,  bo w dniu
dzisiejszym, to jest już trochę za późno. Przewodniczący poinformował, że skierował do pani Burmistrz
pismo z zapytaniem, co tak naprawdę się wydarzyło. Myśli on że Burmistrz zwróci się z zapytaniem do
firmy,  która  sprzedała  nam oprogramowanie  i  zapewnia  techniczne  wsparcie  i  będziemy  oczekiwali
jeszcze do końca roku pierwszych działań i odpowiedzi dlaczego to tak funkcjonuje. 

Natomiast jeżeli chodzi o drogi powiatowe i inwestycje powiatowe, Przewodniczący nie zgadza się z
radnym Madziarem,  ponieważ gmina  ma tylko  dżentelmeńską  umowę na tę  pomoc.  Przewodniczący
dowiedział się w Starostwie, że tam czekają na to żeby Rada Miejska przyjęła budżet i przekazała środki,
które posłużą im do budowy oświetlenia, o którym mówił Burmistrz Szymanowski, ponieważ przegapili
to w swoim projekcie. Gmina nie szuka zaczepki, mówiąc, że powiat nie zrobił oświetlenia, tylko próbuje
przekazać środki tak, aby ta inwestycja się zakończyła. Po raz kolejny Przewodniczący nie zgadza się z
tym, że nic nie robimy, ponieważ wszyscy wiedzą, gdzie jest Al. Niepodległości i to co się tam zadziało,
to jest przygotowanie do rozwoju drogi powiatowej. Została tam już przygotowana kanalizacja, po to aby
ta  inwestycja  mogła  być  wykonana.  Przypomniał  radnym,  że  działania  gminy  to  nie  tylko  działania
samego budżetu gminnego, ale uczestniczą w tym gminne spółki i dzięki temu, że mamy PWiK, a ono
pozyskuje środki i je inwestuje m.in. właśnie przy inwestycjach powiatowych.

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Uzupełnił  swoją  wcześniejszą  wypowiedź  o  kwotę  jaka  ma  być  przeznaczona  na  oświetlenie  drogi
powiatowej , o której mówił wcześniej. Jest to kwota 350 tys. złotych. Przy okazji poruszył również temat
zobowiązania, które istnieje ze strony powiatu wobec gminy Wołomin. To jest zobowiązanie za grunt
gminny, który przeszedł na własność powiatu. Według naszych szacunków jest to ok 1,5 mln złotych.
Pomimo wielokrotnych monitów i propozycji ugody ze Starostwem nic w tej sprawie nie możemy zrobić.
Pan Burmistrz tu upatrywałby się środków na wsparcie budowy dróg powiatowych. 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Pozwolił sobie przygotować pewną statystykę od roku 2010 jeżeli chodzi o pozyskiwanie środków. I tak
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w latach 2010-2014 czyli za kadencji Ryszarda Madziara pozyskano dofinansowanie w wysokości 6 414
772 złotych i wartość projektów objętych dofinansowaniem wynosiła 15 267 000 złotych. W latach 2014-
2018- I kadencja Burmistrz Elżbiety Radwan: dofinansowanie w wysokości 50 251 542 zł,  natomiast
wartość projektów objętych dofinansowaniem 93 447 000. II kadencja od 2018 roku: dofinansowanie 20
748 000, wartość projektów 31 044 000, a więc już na półmetku kadencji jest większe dofinansowanie niż
Burmistrz Ryszard Madziar wygenerował w ciągu całej kadencji.

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Apeluje o powagę. Wszyscy jesteśmy zmęczeni, dotknięci kryzysem pandemicznym i jesteśmy w żałobie,
dlatego pani Burmistrz nie będzie się odnosić do słów radnego Ryszarda Madziara, bo to nie ta sesja. Ma
na wszystkie zapytania dobre odpowiedzi. Co do dróg powiatowych, to bardzo dobrze, że Starosta je
projektuje i pozyskuje na nie środki, bo każde pieniądze wydane na terenie miasta i gminy Wołomin to są
bardzo dobre pieniądze i bardzo dziękujemy za te inwestycje. Ale czegoś w tych inwestycjach brakowało.
Nie zrobimy drogi bez infrastruktury,  a ta  infrastruktura kosztuje  i  tę infrastrukturę  w każdej  drodze
powiatowej  przebudowuje  gmina  Wołomin.  O  ile  jej  pamięć  nie  myli  to  jest  to  ok  5  mln  złotych
włożonych naszych wspólnych pieniędzy w drogi powiatowe. Zaapelowała do radnych, aby o tym nie
zapominali. To też jest duży wkład finansowy miasta i gminy Wołomin, wszystkich mieszkańców, bo nie
można wybudować pięknej drogi bez kanalizacji deszczowej, bez wodociągu, bez kanalizacji sanitarnej?
Powiat tego nie projektował, a gmina jak może tak nadrabia pewne rzeczy. Robimy wszystko, żeby raz
zrobić inwestycje i już nie wracać. Pani Burmistrz jeszcze raz zaapelowała o powagę, bo to nie miejsce
ani czas na przerzucanie się pustymi słowami. Może ona pokazać wszystkie statystyki procentowe jak to
wszystko się kalkuluje. Tylko po co? Zrobimy to na innej sesji. Dziś przytłacza ją żałoba i jest mocno
poruszona  śmiercią  radnego  Pawła  Rozbickiego  i  jesteśmy  w  czasie  przedświątecznym,  takim
szczególnym, dlatego poprosiła o merytoryczną dyskusję. 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

Zadłużenie na koniec 2014 roku wynosiło 62 283 333 zł, tj 41% wykonanych dochodów, które wynosiły
151 851 800 złotych. Na wrzesień 2020 roku mamy prawie 100% wzrost dochodów, zadłużenie wynosi
122 500 000 złotych, tj 44,9 % w stosunku do wykonanych dochodów i nie przekracza 60 %, które jest
dopuszczone wg ustawy o finansach publicznych, a nawet „ustawa covidowa” zmieniła to do 80%. 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Nie wie czy radni na bieżąco obserwują sytuację finansową naszego państwa, ale on sprawdził dane za III
kwartał 2020 roku, żeby pokazać jaka jest sytuacja sektora finansów publicznych, m.in. też polskiego
samorządu. I tak dług sektora instytucji rządowych i samorządowych , tj. tzw. dług EDP wyniósł 1 307
258 mln zł co oznaczało wzrost o 4 % kwartał do kwartału 2020 roku i wzrost o 25 % w stosunku do
końca 2019 roku.  To mnie więcej  obrazuje nam w jakiej  sytuacji  są samorządy i  cała  administracja
publiczna w Polsce.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Jeszcze co do dróg powiatowych powiedział,  że radni nie uczestniczą w tych spotkaniach, w których
uczestniczy pani Burmistrz i na które on jest czasem zapraszany. Przewodniczący opowiada o tych, które
są  z  sukcesami.  Ostatnie  spotkanie  ze  Starostą,  gdzie  proponowaliśmy  przejęcie  ul.  Majdańskiej
zakończyło się fiaskiem, ponieważ Starosta nie jest zainteresowany mimo, że proponowaliśmy, że byłoby
to do łącznika S8 cały ciąg dróg powiatowych, czyli poczynając od Poświętnego przez Mostówkę, ul.
Majdańską,  przez  Willową,  100-  lecia  w  Zagościńcu,  Boryny  i  kończymy  na  S8.  Cały  ciąg  ulic
powiatowych, które łączyłyby się ze sobą w jeden ciąg. Jak wiadomo zrobiliśmy projekt na ul. Majdańską
2. część i Przewodniczący myśli, że gdyby Starosta był zainteresowany, to bylibyśmy zobligowani do
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budowy chodnika w Mostówce. Ale tez pociągnąć i zrobić projekt na budowę całej drogi.

- Ryszard Madziar (Ad Vocem)- radny

Ponowił prośbę, jeżeli Pani Burmistrz zależy na zdrowiu radnych i pracowników, aby sesje i komisje były
on-line. Podziękował pani Skarbnik za przypomnienie, że w 2014 roku zadłużenie wynosiło 62 mln a
teraz wynosi ono 122 mln i perspektywa jest 143 800 tys. Poprosił Zastępcę Burmistrza Łukasza Marka o
przedstawienie precyzyjnych danych w kwestii pozyskiwania środków i o przesłanie tych informacji. 

- Agnieszka Koza- radna

Powiedziała, że radna Beata Gomse prosiła, żeby sesja odbyła się po świętach, niestety nie było na to
zgody,  więc  argument,  ze  spotykamy  się  przed  świętami  jest  dla  radnych  trochę  nie  zrozumiały.
Powiedziała, że nurtujące ją kwestie omówiła na roboczym spotkaniu na ul. Majdańskiej z radnymi Edytą
Babicką,  Karolem  Cudnym  i  Katarzyną  Pazio.  W  budżecie,  w  zadaniach  inwestycyjnych  jest  takie
zadanie rozbudowa i budowa drogi gminnej ul. Leszczyńskiej w Wołominie i jest tu adnotacja, że środki
rządowego funduszu inwestycji lokalnych. Radna zapytała czy ta ulica będzie realizowana z dotacji czy
będzie realizowana z naszych środków gminnych. 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

W przekazanym projekcie uchwały ze środków rządowego funduszu inwestycji lokalnych otrzymaliśmy
kwotę 3 413 941 złotych. 2 mln będzie przeznaczone na realizację ul. Leszczyńskiej. Pozostała kwota 1
413  941  złotych  zostanie  przeznaczona  na  rozbudowę  Domu  Kultury  w  Lipinkach.  Środki  te  są
zabezpieczone na wyodrębnionym rachunku bankowym gminy. 

- Agnieszka Koza- radna

Rozumie, że gmina starała się o to dofinansowanie?

- Bożena Wielgolaska- radna

Odpowiedziała, że nie. To są środki, które wpłynęły przez rząd, które otrzymała każda Gmina. 

- Agnieszka Koza- radna

Zapytała jak to się ma do informacji, która została rozesłana do mieszkańców, bo był w niej zapis taki, że
ulica  Leszczyńska  była  na  liście  planowanej  do  dotacji  i  ponownie  ze  strony rządowej  wstrzymano
dofinansowanie.

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Odpowiedziała,  że urzędnicy gminy Wołomin składają  wnioski,  tzn.  odpowiadają  na każde działanie
jakie  pojawi się w przestrzeni.  To co jest  ogłoszone,  wszystkie  konkursy ,  zadania-  gmina Wołomin
zawsze składa wnioski. I dopóki decyzja należała tylko do Wojewody Mazowieckiego, gmina Wołomin
zawsze otrzymywała dofinansowanie do dróg. Zmieniła się reguła przyznawania tych środków, przeszło
to pod KPRM. Od tamtej pory, mimo że składamy zawsze wnioski, na Leszczyńską też składaliśmy,
dziwnym trafem, mimo pozytywnej opinii Wojewody ( mamy to na piśmie), spadamy na listę rezerwową.

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Wyjaśnił, że mamy Program Inwestycji Lokalnych i Fundusz Dróg Samorządowych. Ul. Leszczyńska
była zgłoszona do Funduszu Dróg Samorządowych. To są dwa różne narzędzia. 

- Agnieszka Koza- radna

Powiedziała, że to zupełnie jak mieszkańcy Mostówki, którzy też są na szarym końcu. 
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- Piotr Sikorski- radny

Powiedział,  że  chciałby  się  odnieść do wypowiedzi  radnych.  Po pierwsze,  kto chciał,  nie  musiał  się
narażać  i  mógł  wziąć  udział  w  sesji  on-line.  Powiedział,  że  w  jego  przypadku  udział  on-line  jest
spowodowany tym, że nie chciał narażać innych. Zwrócił się do radnej Agnieszki Kozy mówiąc, że myli
ona dwa programy. Co do dofinansowania dla powiatu. Była również dyskusja na ten temat na Komisji
Bezpieczeństwa,  na  której  chciał  przytoczyć  pismo  ze  Starostwa,  gdzie  wspominał  on  na  temat
bezpieczeństwa na ul. Sasina. Radny otrzymał odpowiedź ze Starostwa dnia 9 grudnia, że jeśli zostaną
przyznane środki zewnętrzne rządowe na dofinansowanie tego zadania, to będzie ono realizowane. Chyba
radny Robert Kobus zwrócił uwagę, że te środki są już przyznane. Radny jest zaskoczony, bo nie którzy
wiedzą wcześniej niż te środki są rzeczywiście przyznane. 

Radny  zwrócił  uwagę,  na  to  by  rozgraniczać  kwestie  związane  z  WPF-em i  budżetem.  Dyskutując
zapominamy o bardzo ważnej rzeczy jaką jest z punktu widzenia wielu mieszkańców, bo o ile radny
dobrze pamięta  to  blisko 10 tys.  osób korzystających z  biletu  metropolitarnego  i  biletu  wspólnego .
Trzeba podkreślić, że jest to mocna kwota prawie 5 mln złotych corocznie dokładana. Trochę to ostatnio
przycichło, ale mieszkańcy bardzo na to liczyli i radny bardzo się cieszy, że ta pozycja znalazła się w
budżecie. Kolejna pozytywna rzecz to są dotacje dla OSP po raz kolejny utrzymane na bardzo wysokim
poziomie  prawie  milion  złotych.  Radny  nie  przypomina  sobie  w  poprzednich  kadencjach,  żeby  te
dofinansowania były na takim poziomie. To bardzo ważne, zwłaszcza teraz w pandemii, żebyśmy czuli
się bezpiecznie, a wiemy, że strażacy mocno przy COVIDZIE pomagali. Radny w imieniu mieszkańców i
samych strażaków za to podziękował. Kolejną sprawą są środki przeznaczone na ciągi pieszo-rowerowe
zarówno po północnej jak i po południowej stronie torów. Te inwestycje są rozpoczęte w roku 2020, ale
większość finansowana jest również w 2021 roku. To jest bardzo ważne, bo w końcu okolice torów będą
dobrze wyglądać.  Kolejny pozytyw jako dla Przewodniczącego Komisji  Bezpieczeństwa to dbałość o
bezpieczeństwo przejść dla pieszych. Podziękował za osobny paragraf w budżecie na te doświetlenia. Jest
to bardzo ważna sprawa, mieszkańcy mocno to popierają. Jeżeli chodzi o tereny przy kolejowe, to trzeba
wspomnieć o środkach zabezpieczonych w budżecie zarówno na „parkuj i jedź” w Lipinkach, co trzeba
podkreślić jest to inwestycja  również dofinansowana ze środków zewnętrznych jak również „parkuj i
jedź”  w  Duczkach  po  drugiej  stronie  torów.  To  nie  wszystko,  bo  wiemy,  że  również  PKP planuje
przebudowę.  Radny  ma  nadzieję,  że  przy  tej  przebudowie  uda  się  wykonać  zapomniane  przejście
podziemne przy ul  Piłsudskiego.  To nie  są  punkty  budżetu,  ale  są  to  bardzo ważne działania  władz
miasta. Jeżeli chodzi o punkt w budżecie dotyczący budowy ul. Leszczyńskiej, której budowa jest bardzo
ważna tym bardziej, że miała ona od dłuższego czasu gotowy ZRID. Trzeba również zaznaczyć, że przy
okazji będzie również budowana ul. Jodłowa, która jest bardzo krótka i to bardzo dobrze, że to razem
zrobione, bo to jest w zasadzie jedna inwestycja. Kolejna ulica, która ma ZRID, ale niestety nie znalazła
się w budżecie to ulica Parkowa. Jest to ostatnia Ul. na Wołominku, która nie ma asfaltu. Oczywiście
takich ulic jest wiele,  ale radny zawsze podkreśla,  że te ulice,  które mają gotowe pozwolenia należy
budować. Radny zapytał jaka jest przyczyna, że budowa ul. Parkowej nie znalazła się w tegorocznym
budżecie?

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina 

Powiedziała, że każda ulica jest ważna, tym bardziej, że mieszkańcy czekają na realizacje swoich ulic.
Rzeczywiście  pierwsza  część  ul.  Parkowej  jest  zaprojektowana,  natomiast  przypomina  ona  sobie,  że
przychodzili mieszkańcy, którzy prosili o kontynuację, tzn. o sporządzenie projektu na drugą część. I taki
był zamysł,  żeby sprawę tej  drogi załatwić kompleksowo. Przy sporządzaniu budżetu i  analizowaniu,
które ulice są już gotowe, taki argument był brany pod uwagę. Odrębną rzeczą, która była również mocno
dyskutowana przez Wydział Inwestycji jest kwestia rozbudowy szpitala. Wiemy, że ta rozbudowa będzie
i w tamtym czasie nie wiedzieliśmy jak będzie poprowadzona organizacja ruchu, z której strony będzie
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największa  intensywności  prac  budowlanych.  To  był  moment  zawahania  czy  robić  drogę,  przy  tak
wielkiej  inwestycji.  Tak  więc  brak  tej  drogi  w  budżecie  to  nic  straconego,  ponieważ  jeżeli
doprojektujemy drugą część, jeśli uda się zwolnić jakieś środki, a to właśnie po to chcemy przystępować
jak najszybciej do przetargów, to jest szansa na kolejne inwestycje, bo mamy dobre wskaźniki i podstawy
do tego, żeby realizować kolejne inwestycje. Każda ulica jest ważna i była analizowana. W przypadku ul.
Parkowej  były dwa punkty dyskusyjne,  stąd też  nie  mówimy,  że  nie  zbudujemy tej  ulicy,  ale  jeżeli
pojawia się możliwości to do dyskusji wrócimy nawet już po uchwaleniu budżetu.

- Piotr Sikorski- radny

Podziękowała za tę odpowiedź, która daje nadzieję mieszkańcom ul. Parkowej, że to nie jest tak, że ta
ulica  zniknęła  i  nie  będzie  nigdy  brana  pod uwagę.  Radny  zawnioskował  o  rozważenie  możliwości
podzielenia  budowy tej  ulicy,  ponieważ  najgorszy  odcinek  tej  drogi  to  odcinek  pomiędzy  al.  Armii
Krajowej a ul. Gdyńską. Poprosił, aby o tym pamiętać, kiedy tylko zwolnią się jakieś środki. 

Radny podsumowując powiedział, że budżet jest zrównoważony, w każdym rejonie miasta coś się dzieje.
Mamy świadomość, że nie jest on z gumy, ale został pozytywnie zaopiniowany zarówno przez Komisje
Rady Miejskiej jak i RIO, dlatego on będzie głosował „za”.

- Karol Cudny- radny

Powiedział,  że  zostało  poruszonych  kilka  bardzo  ciekawych  wątków.  Słusznie  podniesiony  temat
wspierania inwestycji powiatowych, z których się bardzo cieszymy i mocno wspieramy. Co do tego jak
lokowanie są środki z Funduszu Dróg Samorządowych, zwrócił się do radnego Ryszarda Madziara, to nie
tak dawno mówił  Związek Miast  Polskich na Komisji  Wspólnej  Rządu i  Samorządu Terytorialnego.
Jakby  tak  podzielić  16  województw  jakie  mamy  w  Polsce  na  te,  w  których  rządzi  Prawo  i
Sprawiedliwość,  to  89% środków trafia  do  8  województw rządzonych  właśnie  przez  PiS,  a  11% na
pozostałe 8. Dlaczego tak się dzieje? Radny powiedział jeszcze o kwestii, która jest mu szczególnie bliska
jako Przewodniczącemu Komisji Edukacji czyli o Raporcie Związku Miast Polskich, w jaki sposób rośnie
luka subwencyjna, czyli różnica między tym co trzeba wydać na oświatę żeby ona była zorganizowana
zgodnie z prawem ustalanym na poziomie ustawy lub rozporządzenia, a tym jak państwo subwencjonuje
te wydatki. To jest grzech również poprzednich rządów, jednak w ostatnich latach to jeszcze bardziej
przyspieszyło. Ta luka co raz bardziej rośnie, tzn. co raz więcej pieniędzy musimy wydawać na oświatę,
nie  dlatego,  że  nie  chcemy  czy  ze  nie  warto,  ale  dlatego,  że  rząd  dokładając  zadań  zapomina  je
sfinansować i tak np. w 2014 roku wydawano na oświatę 12,4% budżetu państwa, samorządy dopłacały
40%, natomiast na koniec 2018 roku było to 11%, a samorządy dopłacały 54%. i tu jest odpowiedź na
pytania  dlaczego  na  rożne  inne  zadania  nie  ma  pieniędzy  w  budżecie.  Wiadomo,  że  chcielibyśmy
inwestować  w  drogi  czy  remonty  obiektów  sportowych  w  szkołach,  ale  niestety  na  to  brakuje  już
środków, a zadłużać się nadmiernie nie chcemy, o co tak bardzo radny dba. Skok o 3 punkty procentowe
w stosunku do dochodów w ciągu kadencji to jest naprawdę bardzo dobry wynik, który nie powinien
napawać  ani  przerażeniem  ani  zaskoczeniem,  tylko  na  tle  sytuacji  finansowej  państwa,  o  której
wspominał Burmistrz Łukasz Marek, raczej mamy powody do dumy i zadowolenia niż do bicia na alarm. 

Radny  powiedział,  że  w  zasadzie  nie  ma  pytań,  a  jedynie  chciałby  podziękować  za  to,  że  w
przyszłorocznym budżecie  nie  zapomniano o okręgu,  który wprawdzie ma wszystkie  potrzebne ulice
(mogłyby  one  być  oczywiście  lepsze)  tj.  Osiedle  Niepodległości,  które  będzie  miał  swoje  centrum
kultury, plac zabaw, na który czekają dzieci, bo to też są ważne potrzeby, tak jak w tym roku ukończone
przedszkole.  Nie  tylko  drogi  na  wsiach,  ale  centrum  Wołomina  i  osiedla  zasługują  na  to,  żeby
przeznaczać na nie środki. 
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- Ryszard Madziar (Ad Vocem)- radny

Odniósł  się  do  wypowiedzi  radnego  Karola  Cudnego  i  powiedział,  że  aby  można  było  kolejne
zobowiązania  zaciągać  rolujemy  obecne  zadłużenie  na  2034-  35  rok.  Już  nie  możemy  się  bardziej
zadłużać, to spłatę wydłużamy w czasie. 

- Marek górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że możemy się bardziej zadłużać.

- Ryszard Madziar (Ad Vocem)- radny

Odpowiedział,  że to tylko dzięki  temu, że bieżące zobowiązania zostały przesunięte w czasie.  Radny
Uważa, że powinniśmy się cieszyć, że starostwo pozyskuje takie środki z Funduszu Inwestycji Lokalnych
będą realizowane inwestycje w gminie Wołomin. Poradził aby gmina współpracowała z powiatem, aby te
inwestycje powstawały jak najszybciej i jak najbardziej licznie.

- Marek górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  ani  radny Ryszard Madziar  jako Przewodniczący Klubu PiS ani sam Klub nie  złożył
żadnego wniosku do budżetu. Przewodniczący wie, że różne pomysły gdzieś w myślach krążą, ale należy
je przelać na papier. Nikt w Urzędzie nie potrafi czytać w myślach. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Powiedziała,  że  radny  Ryszard  Madziar  jest  po  prostu  niewiarygodny.  Jakby  żył  alternatywnej
rzeczywistości. Poprosiła radnego, aby nie przekręcał słów. Nie padły żadne zarzuty co do inwestycji
powiatowych, a wręcz padły podziękowania dla Starosty. 

- Karol Cudny (Ad Vocem)- radny

Powiedział,  że  w zasadzie  już  wszystko zostało  powiedziane,  ale  on  może jeszcze  raz  podziękować
Staroście. Ul. Wileńska bardzo dobrze zrobiona z wzorowo rozwiązaną kwestią ścieżek rowerowych. Jest
to  przykład  bardzo  dobrej  inwestycji.  Cała  wypowiedź  radnego  skupiała  się  na  tym,  że  ważnych  i
potrzebnych inwestycji w samorządach, które nie są rządzone przez PiS jest tez naprawdę bardzo dużo.
W  tym  np.  w  gminie  Wołomin,  w  zadaniach  własnych  gminy  i  zaapelował  do  radnego  Ryszarda
Madziara  jako  do  wysokiej  rangi  urzędnika  w  Ministerstwie  Aktywów  Państwowych,  aby  podnosił
interes gminy Wołomin także na tych forach i  może dzięki temu zostanie on dostrzeżony w kręgach
decyzyjnych jeśli chodzi o przyznawanie tych środków, bo radny musi przyznać, że ta dysproporcja w
przyznawaniu środków nie daje się po prostu niczym wytłumaczyć.

- Piotr Sikorski (Ad Vocem)- radny

Powiedział, że musi odnieść się do słów radnego Ryszarda Madziara, że radni nie cieszą się z inwestycji
powiatowych. Zapewnił, że wszyscy się bardzo cieszą z tego powodu. On również bardzo się cieszy z
wiadomości, którą otrzymał 9 grudnia, że jeżeli dostaniemy dofinansowanie do Armii Krajowej i ronda
przy Sasina, to będzie ono budowane. A radny już słyszy, że praktycznie dostaliśmy to dofinansowanie.
Radny poruszył tylko to, że niektórzy wiedzą znacznie wcześniej, niż zostanie to ogłoszone. To jest jego
miasto i bardzo się cieszy, że te inwestycje będą realizowane. 

- Katarzyna Pazio (Ad Vocem)- Zastępca Przewodniczące Rady

Poprosiła radnych, aby bardzo poważnie podeszli do tej sesji budżetowej. Nie przerzucali się kwestią i
deficytu i zadłużenia i długu generalnie. Nie pamięta dokładnie, ale były przecież takie plany dotyczące
budżetu państwa, że deficyt  miał  wynosić zero złotych,  dochody miały być równe wydatkom. Teraz
ekonomiści biją na alarm, że deficyt budżetowy osiąga rekordowe w historii naszego kraju wielkości, co

14



wpływa na wzrost zadłużenia kraju. Ale chodzi o to, że przyszła pewna sytuacja zastana dla budżetu
państwa i tu nawet nie chodzi o krytykę budżetu państwa, radna jest bardzo wdzięczna za wiele inicjatyw,
które się dzieją, ale trzeba też to odnieść na budżet samorządów. Nie ma tak, że walka z COVIDEM jest
za darmo. Nie ma tak,  że inwestycje można sfinansować nie wiadomo skąd. Trzeba na to zaciągnąć
kredyty. Pani Skarbnik pokazała te wskaźniki, które są kluczowe, jeżeli chodzi o procentowe zadłużenie
w stosunku do wykonanych dochodów i tego się trzymajmy. I te wskaźniki w stosunku do poprzednich
lat są na porównywalnym poziomie. Poprosiła radnych, aby wrócić do dyskusji o budżecie, ale nie na
zasadzie uprawiania polityki. Radna myśli, że każdy z radnych wie, kiedy składa się wnioski do budżetu.
Bardzo się cieszy, że radny Ryszard Madziar wspomniał o chodniku w Mostówce, bo ona jako radna
złożyła taki wniosek do budżetu i również jest zasmucona, że nie ma tego chodnika. Ale wniosek złożyła
i  będzie  starała  się  wspólnie  z  innymi  radnymi  i  urzędnikami  znaleźć  te  pieniądze  na  dokończenie
chodnika. Składanie wniosków na sesji budżetowej to jest troszeczkę za późno. Nie oceniajmy się teraz
kto kiedy zadłużył. Opinie RIO mówią same za siebie. To co powiedziała pani Skarbnik, znowelizowana
ustawa z powodu pandemii zwiększa możliwość procentowego zadłużenia. My tego nie robimy, my się
mieścimy w tych 60 %, które pierwotnie obowiązywały. Jeszcze raz zaapelowała, żeby radni wrócili na
właściwy tor tej dyskusji, by mówili o tym co wspólnie chcą osiągnąć.

- Wojciech Plichta (Ad Vocem)- radny

Podziękował  Pani  Burmistrz  za  wytłumaczenie  niezrozumiałych  dla  niektórych  funduszy  na  ulicę
Leszczyńską, o budowę której bardzo się starała wraz z ś.p. radnym Pawłem Rozbickim.

- Robert Kobus- radny

Poprosił radnego Sikorskiego, aby jeżeli już cytuje jego słowa robił to dosłownie. Rzeczywiście w trakcie
Komisji odniósł się do wypomnianego pisma, ale nie powiedział, że środki zostały już przyznane tylko,
że inwestycja ta będzie realizowana niezależnie od tego czy Starostwo otrzyma te środki czy nie. Jeżeli
chodzi o projekt budżetu na 2021 rok. Radnemu brakuje w nim inwestycji, które uzyskały już wymagane
pozwolenia i mogłyby być realizowane. Są to inwestycje, o których wspominali już jego przedmówcy jak
choćby chodnik w Mostówce, ul. Parkowa w Wołominie. Tak jak już było wspomniane, na ul. Parkową,
ul. Leszczyńską Urząd starał się o dotacje w pakiecie, bo te dwie ulice były zgłoszone o dofinansowanie
zewnętrzne.  Tej  chwili  tego  dofinansowania  gmina  nie  otrzymała.  Radny  bardzo  żałuje,  że  to
dofinansowanie nie zostało przyznane na ul. Parkową i ul. Leszczyńską. A była na to naprawdę ogromna
szansa tylko wg radnego Urząd nie chciał wyciągnąć ręki po te pieniądze, które leżały już na stole. Radny
zapytał, dlaczego jeżeli gmina do jednego programu występowała wspólnie o ul. Leszczyńską i Parkową,
dlaczego w tej chwili zapadła decyzja, żeby realizować ul. Leszczyńską bez ul. Parkowej. Tłumaczenia
Pani  Burmistrz,  że  trzeba  kawałek  doprojektować,  że  budowa  szpitala  jakoś  nie  przemawiają  do
mieszkańców,  którzy  są  wręcz  tym  tematem  oburzeni.  Radny  przypomniał,  że  projekt  brakującego
odcinka od ul. Lwowskiej do granicy z Kobyłką już raz był przygotowany do budżetu i został wykreślony
i w tej chwili do tego powracamy tylko niejako miałby to być argument, aby odsunąć w czasie realizację
ul. Parkowej. To jest dla mieszkańców nie do przyjęcia.  Radny uważa, że w tym miejscu należałoby
zadać pytanie czym tak naprawdę Burmistrz naszej gminy kieruje się decydując o tym, które inwestycje
znajdą się w projekcie budżetu, bo jego zdaniem przedłożony pod głosowanie projekt budżetu Gminy
Wołomin na 2021 rok to efekt pseudo kreatywnego planowania i taki budżet raczej przygotowany pod
wymagania RIO niż pod oczekiwania i wymagania mieszkańców naszej gminy. Radny zapytał, czy Pani
Burmistrz  ma pomysł  na wzrost  wpływów do budżetu gminy inny niż  podnoszenie opłat  lokalnych?
Zaplanowany projekt budżetu zdaniem radnego pokazuje, że takich pomysłów nie ma. Brakuje niestety
pomysłów na zachęcenie nowych inwestorów do prowadzenia działalności gospodarczej na terenie naszej
gminy, co przyczyniłoby się do wzrostu dochodów z tytułu podatków jak również nowe miejsca pracy dla
naszych mieszkańców. Inwestorzy niestety raczej myślą o ucieczce z naszej Gminy niż o rozpoczynaniu

15



tu nowych działalności. Niestety z przykrością należy stwierdzić, że okoliczne gminy podkradają nam
inwestorów.  Widzimy  jak  rozwijają  się  gminy  Klembów czy  Radzymin.  Radny  zapytał,  czy  Gmina
planuje wzmocnić swoje działania mające na celu skuteczniejsze pozyskiwanie środków zewnętrznych na
planowane inwestycje. Gmina Wołomin tak naprawdę w 2020 roku otrzymała jedynie środki na projekty
oświatowe  i  na  tzw.  E-projekty(internetowe).  Natomiast  jeżeli  chodzi  dofinansowanie  inwestycji,  to
wypada  to  bardzo  blado.  Tak  naprawdę  jako  gmina  jesteśmy  w  ogonie  beneficjentów  środków
zewnętrznych wśród gmin z terenu powiatu wołomińskiego. Kolejny temat, który radny poruszył to czy
w  budżecie  zapewniono  środki  na  wkład  własny  do  inwestycji  powiatowych.  Radny  wie,  że  takie
inwestycje będą realizowane w przyszłym roku. Duża kwota w corocznym budżecie naszej gminy to tzw.
wspólny bilet. Temat był już poruszany. Wspólny bilet bardzo potrzebny, bardzo wygodny dla naszych
mieszkańców.  Radny  zapytał  czy  mamy  kontrole  jako  gmina  nad  8786  kartami  metropolitarnymi
wydanymi do tej  pory? Karty wydawane są od 8 sierpnia 2018 roku. Radny zapytał,  czy gmina ma
kontrolę nad danymi osób korzystających nadal z biletu, czy wszystkie te dane są nadal aktualne i nadal
uprawniają wszystkich do korzystania z tego przywileju.

Radny zwrócił  się  do Burmistrza  Dariusza  Szymanowskiego,  który  wspomniał,  że  Gminie  Wołomin
należy się ok 1,5 mln złotych za działki przejęte pod budowę drogi. Radny zapytał o jaką drogę chodzi
konkretnie i o jakie działki? 

Kolejna kwestia, którą poruszył radny jest zadłużenie gminy. Zapytał panią Skarbnik jaką kwotę w 
dzisiejszych dochodach gminy stanowi kwota wpływająca z tytułu 500+ i automatycznie o jaką kwotę 
gmina może się zadłużyć dzięki temu, ze mamy takie świadczenie wpływające do mieszkańców. 

Radny powiedział jeszcze, że ul. Parkowa nie jest ostatnią ulicą, która ma nawierzchnię gruntową , bo
takich ulic  jest  jeszcze więcej,  jak choćby ul.  Średnia,  Białostocka,  Błońska,  Poznańska,  Krakowska,
Szkolna, Kochanowskiego, Milowa itd.

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina 

Powiedziała, że wszyscy słyszeli wypowiedź radnego Roberta Kobusa, która była wielowątkowa. Pani
Burmistrz  powiedziała,  że  po  to  są  komisje  robocze,  które  opiniują  budżet,  gdzie  można  zgłaszać
wnioski, zadawać pytania. Ten kto chciał dowiedzieć się i uzyskać odpowiedzi chociażby na te pytania,
które zadał radny Kobus. Każdy, kto chciał miał taką możliwość. Ani pytań ani wniosków nie było. Pani
Burmistrz  powiedziała,  że znamy potrzeby Gminy Wołomin.  Jest  ich sporo.  Z wieloma procedurami
przyśpieszamy jak możemy. Niestety w tej covidowej niepewności nie jest to łatwe. Wszyscy słyszeliśmy
ile trzeba dołożyć na oświatę, ile spadają udziały w PIT- ie. Zapewniła jednak, że urzędnicy Miasta i
Gminy Wołomin i jednostek podległych składają wszelkie wnioski na każde działanie, które pojawia się
na stole. Zapytała jakich pieniędzy Gmina Wołomin ni wzięła ze stołu? Pani Burmistrz zapewniła, ze
piszemy dobre wnioski, które Wojewoda ocenia jako pozytywnie zakwalifikowane do dofinansowania. I
później ta decyzja idzie do KPRM i w jakiś cudowny sposób te pozytywnie zaopiniowane wnioski trafiają
na listę rezerwową.

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza Wołomina

Powiedział, że szacowana kwota ok 1,5 mln złotych ,o której wspomniał, należy się Gminie Wołomin
tytułem odszkodowania za grunt, który przeszedł z mocy prawa na własność powiatu wołomińskiego w
związku z realizacja budowy ul. Wileńskiej. W wyniku zaprojektowania tej drogi na własność powiatu
przeszedł grunt o powierzchni ok.1,2 ha. Tak jak Gmina Wołomin płaci właścicielom gruntów, które

przejmuje pod budowę dróg gminnych, odszkodowania, średnio licząc ok 120 złotych za m2  . Stąd też
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szacowana kwota ok 1,5 mln złotych. Kwota ta należy się gminie,  a gmina racjonalnie gospodarując
swoim mieniem musi tę kwotę wyegzekwować. Niestety Starosta Wołomiński jako organ prowadzący
postępowanie  z  tytułu  odszkodowania,  w  przypadku,  kiedy  to  Gmina  Wołomin  musi  zapłacić
mieszkańcom  bardzo  szybko  proceduje,  bo  decyzje  wydawane  są  w  przeciągu  dwóch  miesięcy  o
ustaleniu  odszkodowania.  I  my  te  odszkodowania  płacimy.  Niestety  w  związku  z  tym,  że  Starosta
Wołomiński również powinien prowadzić postępowanie o ustalenie odszkodowania z tytułu przejścia na
własność powiatu gruntu rolnego, nie podejmuje tego działania i to już trwa ok 2 lata. Gmina zaskarżyła
bezczynność organu do Wojewody. Wojewoda uwzględnił  skargę, a mimo to dalej nic się nie dzieje.
Piszemy wnioski, propozycje zawarcia ugody, może jakaś zamiana nieruchomości powiatowej w ramach
tej kwoty, ale niestety nic się w tym temacie nie dzieje. 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy 

Odpowiedziała,  że  dotacja,  która  wpływa  na  500+  na  przyszły  rok  to  62 135 000  złotych,  do  tego
dochodzi fundusz alimentacyjny w kwocie 16 366 000 złotych, tj. łącznie 78,5 mln złotych. Są to kwoty
ujęte po stronie dochodów i wydatków. One po prostu sztucznie zawyżają nam dochody, bo gmina nie
może tych pieniędzy wykorzystać na nic innego. Pani Skarbnik dodała jeszcze, że zadłużenie z tytułu
funduszu alimentacyjnego po stronie gminy, jest to kwota ok 100 000 złotych ściągana w ciągu roku, a
zadłużenie z tytułu funduszu alimentacyjnego jest wykazywane w sprawozdaniach gminy, jest to kwota
łącznie ok 10 mln w tym 50 % to jest zadłużenie wykazywane w naszych sprawozdaniach- 50% jest
budżet państwa a 50% jest to w budżecie gminy. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina 

Jeszcze raz zaapelowała, żeby dyskutować i rozmawiać podczas merytorycznych komisji, bo w czasie
wielogodzinnej  sesji  niektóre  sprawy  mogą  umknąć.  Powiedziała,  że  oczywiście  Gmina  Wołomin
zachęca  przedsiębiorców  do  inwestowania,  chociażby  tym,  że  ciągle  przystępujemy  do  sporządzania
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Odniosła się do słów radnego Roberta Kobusa,
który mówił o podwyżkach opłat  lokalnych i przypomniała,  że Gmina Wołomin ma najniższe stawki
podatków w całym powiecie. Nie nazwałaby tego podwyżką, ponieważ ostatnia regulacja stawek to było
mniej niż inflacja. To takie populistyczne gadanie, że podwyżka, że ciągle tylko wszystko jest źle. Ale
trzeba mieć szerszą wizję, w którym kierunku idziemy. Radny doskonale wie, że i spółkę uratowaliśmy i
opłatę za wywóz śmieci też mamy najniższą, bo mamy swoją spółkę, która pewne rzeczy buforuje. Wcale
nie  jest  tak  że  w  tej  naszej  gminie,  dajemy  radę.  Ciężko  pracujemy,  ale  pracujemy  dla  dobra
mieszkańców.  Wezwała  wszystkich,  żeby  była  jedność,  a  nie  wytykanie  sobie.  Co  to  znaczy  „wy
zrobiliście”? A pan radny nie jest w procesie decyzyjnym? Wszyscy odpowiadamy, tak samo radni, tak
samo burmistrz , tak samo urzędnicy. Bo Wołomin jest jeden, tak jak Polska jest jedna i nie wolno jej
dzielić. 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza 

Powiedział, że chciałby się odnieść do dwóch kwestii. Jeżeli chodzi o obsługę przedsiębiorców, to Gmina
Wołomin  razem  z  trzema  innymi  gminami  z  powiatu,  bierze  udział  w  takim  projekcie,  który  jest
realizowany  we  współpracy  z  Urzędem  Marszałkowskim.  W  projekcie  tym  chodzi  o  to,  aby  od
przyszłego roku otworzyć punkt  obsługi  przedsiębiorców.  W projekcie  tym biorą udział  Radzymin i
Zielonka. Urzędnicy biorą udział w szkoleniu. Chcemy wypracować szybką ścieżkę dla przedsiębiorcy.
W kluczowych komórkach będzie dedykowany urzędnik, m.in. Wydziale Urbanistyki i Geodezji, który
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będzie się zajmował potencjalnym inwestorem. Zostanie również stworzona dedykowana wyszukiwarka
działek. Pan Burmistrz powiedział, ze ciężko jest porównywać gminę go gminy, ponieważ różnią się one
powierzchnią a także terenami i nieruchomościami, którymi dysponują. Z tego co się orientuje, to Gmina
Wołomin ma dwa razy mniejsza powierzchnię od Radzymina ale tez dwa razy większą ludność i tu jest
jakby dar losu. Są lepsze działki i lepsze lokalizacje, które można wystawiać na sprzedaż. 

Kolejna kwestia to statystyki, rankingi, wskaźniki. Burmistrz poprosił o informacje na maila, ponieważ
trudno mu się  w tej  chwili  do tego odnieść.  Obserwuje on różne rankingi,  do niektórych ma pewne
zastrzeżenia,  m. in.  Do skalowania środków per capita.  Dla niego gmina 40 tys czy 50 tys to żadna
różnica. Dwóch czy trzech urzędników pozyskuje środki i liczy się całkowita kwota tych pozyskanych
środków. Jakbyśmy właśnie w ten sposób sortowali, to Gmina Wołomin na pewno nie byłaby ostatnia w
powiecie. Poprosił radnego o dane dotyczące rankingu, o którym mówił. 

I jeszcze jedna kwestia, co to znaczy pozyskane dofinansowanie? Czy jest to wygrany konkurs, czy jest to
podpisana umowa o dofinansowanie czy rozliczenie środków. Podpisanie umowy jeszcze o niczym nie
świadczy.  Najważniejsza  kwestia  to  jest  dowiezienie  inwestycji  i  rozliczenie  środków. Radny Robert
Kobus  powołał  się  na  dwa  projekty,  ale  umowy na  nie  były  podpisanie  2018 i  2019  roku.  Są  one
wieloletnie. Budowa ul. Żelaznej to też jest projekt wieloletni. I tutaj ciężko corocznie liczyć te wpływy.
My oczywiście  tabu jemy te  inwestycje,  i  tez  mamy ograniczony zasób kadrowy,  żeby te  wszystkie
projekty realizować. Pan Burmistrz przypomniał, że tzw. projekty miękkie, jak projekty edukacyjne, które
są rekordem na powiat wołomiński zajmują około czterech, pięciu etatów w naszej gminie. To są ludzie,
którzy opracowują dane dla 1000 uczniów, zajmują się przetargami, więc naprawdę dużo się tych rzeczy
dzieje. 

- Marek Górski- Burmistrz Wołomina 

Powiedział,  że radni  dziwnie podchodzą do sukcesów. Jeżeli  chodzi  o sukces związany z projektami
oświatowymi, których jesteśmy liderem w powiecie wołomińskim, to tego nie widzicie, natomiast jeżeli
chodzi o inne, które są zawieszone w przestrzeni, ponieważ ktoś ma negatywny wpływ na ich ocenę, to
widzicie to za każdym razem. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Powiedziała, że gdzieś wszystkim umknął nasz wielki sukces. 11 miejsce w rankingu poważnej gazety-
Rzeczpospolitej  na prawie  900 gmin najlepiej  zarządzanych,  najlepiej  funkcjonujących.  Osoby,  które
oceniają  gminy  to  nie  są  osoby,  które  się  nie  znają  na  temacie.  Warto  też  być  dumnym z  tego,  ze
mieszkamy w Wołominie. Może nie widzimy wszystkiego, denerwujemy się, że za wolno niektóre rzeczy
się dzieją, ale z zewnątrz oceniają nas dobrze, widzą postępy. 

- Beata Gomse- radna 

Zwróciła się do Przewodniczącego Rady i powiedział, że odnośnie wniosków do budżetu powiedział on
nieprawdę. Bardzo ja martwi fakt, ze jej wniosek do niego nie dotarł, bo składała go w odpowiednim
czasie. Poprosiła o sprawdzenie tego. 

Zwróciła  się  do  pani  Burmistrz,  która  powiedziała,  że  nie  wyobraża  sobie  inwestycji  drogi  bez
infrastruktury. Niestety taka sytuacja ma miejsce na ul. 100- lecia. Bardzo ubolewamy nad tym faktem,
bo na spotkaniu w lutym tego roku, byliście Państwo (pani Burmistrz i Prezes PWiK), podjęto decyzję,
gwarantowano mieszkańcom, że do końca Zagościńca taka kanalizacja będzie. Niestety po miesiącu lub
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dwóch odwołano tę decyzję. Radna zapytała co się stało? 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina 

Powiedziała,  że  musi  sprawdzić,  bo  nie  ma  prezesa  spółki.  O  ile  pani  Burmistrz  dobrze  pamięta
rozpoczęto projektowanie  przez spółkę.  Powiedziała,  że poruszona przez radną sprawa jest  naprawdę
bardzo  istotna.  Gmina  dogadała  się  ze  Starostą  i  liczyła  na  pewien  ciąg  przyczynowo-  skutkowy  i
logiczny. Najpierw wykonaliśmy oczekiwaną kanalizacje w Al. Niepodległości, bo to był warunek, żeby
Starosta dokończył drugą część Al. Niepodległości tak się stało. Być może Starosta miał zapewnienie, że
dostanie więcej pieniędzy na ul. 100-Lecia z funduszy, które się pojawiły i tam bardziej  opłacało się
rozpocząć  inwestycję,  choć  doskonale  służby  starosty  wiedziały,  że  nie  ma  tam  zaprojektowanej
kanalizacji.  Na spotkaniach,  o  których wspomniała  radna rzeczywiście  była  mowa o tym,  że  spółka
rozpocznie projektowanie tej kanalizacji.

- Beata Gomse- radna

Powiedziała, że na tych spotkaniach gwarantowano tę kanalizację. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina 

Pamięta, że wydała polecenie Prezesowi PWiK, że ma rozpocząć projektowanie kanalizacji. 

- Beata Gomse- radna

Powiedziała,  że  być  może  trzeba  dokładniej  tłumaczyć  społeczeństwu,  żeby  uniknąć  nieporozumień.
Mieszkańcy odebrali to jako gwarancje i głośno było o tym. Ludzie są po prostu rozczarowani takimi
obietnicami. 

- Piotr Sikorski (Ad Vocem)- radny

Powiedział,  że  radny  Robert  Kobus  udzielił  informacji,  że  władzom  nie  zależny  na  poprawie
bezpieczeństwa przy cmentarzu. Z tego co powiedział pan naczelnik na ostatniej Komisji Gospodarki i
Finansów, to odmowa była od inspektora drogowego z powiatu montażu progu zwalniającego. Natomiast
jeżeli  chodzi o ul. Parkową, to mieszkańcy prosili  o doprojektowanie tego kawałka.  Radny wierzy w
słowa pani Burmistrz, że jak tylko będą wolne środki to nad tym się pochylimy i jeśli nie w przyszłym
roku to na pewno jeszcze w tej kadencji ta ulica powstanie. 

- Robert Kobus (Ad Vocem)- radny

Powiedział,  że chce się odnieść do zarzutu,  że zadaje pytania dopiero na sesji,  a nie zadawał ich na
posiedzeniu Komisji Gospodarki i Finansów. Radny myśli, że Pani Burmistrz wie dlaczego tak się stało. 
Jeżeli chodzi o poprawę bezpieczeństwa przy cmentarzu, to rzeczywiście tak powiedział. Kilka dni temu
dostał dokumenty jakie przez Starostwo zostały przesłane do Urzędu miasta i Gminy Wołomin, gdzie
rzeczywiście  można przeczytać,  że progi  nie  mogą być zainstalowane w tym miejscu,  ale  mogą być
zainstalowane inne elementy poprawy bezpieczeństwa ruchu. Z tego co radny wie Gmina nie zrobiła nic,
aby  takie  inne  elementy  poprawy  bezpieczeństwa  ruchu  na  tej  ulicy  się  znalazły.  

Głosowano w sprawie:
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wołomin na lata 2021-2035 wraz z autopoprawką(1). 

Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
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Wyniki imienne:
ZA (10)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marek Górski, Paweł Kocik, Katarzyna 
Pazio, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski, Magdalena Zych
PRZECIW (9)
Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Robert Kobus, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz Mirowski,
Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata
BRAK GŁOSU (1)
Beata Gomse
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki

2) - Budżetu Gminy Wołomin na 2021 rok (2)

Głosowano w sprawie:
Budżetu Gminy Wołomin na 2021 rok wraz z autopoprawką (2). 

Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (10)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marek Górski, Paweł Kocik, Katarzyna 
Pazio, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski, Magdalena Zych
PRZECIW (10)
Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Robert Kobus, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, 
Janusz Mirowski, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki

W dyskusji wzięli udział:
- Piotr Sikorski- radny 

Powiedział, że jest tą sytuacja zażenowany. Mnóstwo ludzi, którzy jeżdżą codziennie do Warszawy tracą
możliwości dofinansowania. My nie jesteśmy w stanie zapewnić wszystkim miejsc pracy w Wołominie.
Myśli, że rani mają świadomość co właśnie się zadziało. W tej uchwale jest masę innych dobrych rzeczy,
które nie będą zrealizowane. Te wszystkie inwestycje wzdłuż torów... 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Oczywiście  trzeba  uszanować wynik głosowania,  ale  nie  jest  pewna czy  radni  zdają  sobie  sprawę z
konsekwencji z tego co przed chwilą się wydarzyło. To jest mało poważne. Na komisjach radni nie zadają
pytań,  tak jak radni,  którzy powinni dbać o interesy mieszkańców. WPF się podoba ,  budżet się nie
podoba. Po prostu poprosimy RIO, żeby uchwaliła budżet na poziomie wydatków niezbędnych. Państwo
radni  wykazali  się  troską  o mieszkańców.  Czy tak  powinna  wyglądać  współpraca  i  reprezentowanie
mieszkańców w Radzie Miejskiej? Wykorzystywać sytuację jaką jest śmierć jednego z radnych, to jest
mało eleganckie. 
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- Katarzyna Pazio (Ad Vocem)- radna 

Powiedziała,  że jest  jej  bardzo przykro,  bo czuje  się  jakby była w przedszkolu,  a  nie  na sesji  Rady
Miejskiej  w Wołominie.  Na komisjach  nie  było  żadnych  dyskusji,  żadnych wniosków formalnych  o
zmiany w budżecie na 2021 rok. Pozbawiamy w tej chwili mieszkańców rozpoczęcia wielu inwestycji z
początkiem 2021 roku. I zdajecie sobie z tego sprawę, że wiele tych inwestycji będzie odwleczone w
czasie.  Może ten kolejny budżet  będzie bardzo podobny, ale inwestycje  będą odwleczone w czasie  i
Państwo gracie tylko i wyłączanie na złość pani burmistrz. Jest jej po prostu bardzo przykro i ma ochotę
zrezygnować z bycia radną, ponieważ ma do czynienia z niepoważnymi ludźmi. Na komisjach padały
wręcz  pochwały,  że  ul  Leszczyńska,  Jodłowa  w  końcu  znalazła  się  w  budżecie.  Wspólny  bilet-  co
państwo powiecie mieszkańcom? A jeśli chodzi i rozpoczęcie rożnych inicjatyw w szkole, co powiedzieć
z początkiem roku? Powiecie, że pani burmistrz sobie nie radzi. Radna jest zaskoczona tą sytuacją, bo na
komisjach słyszała od niektórych, że jeszcze nie przeczytali budżetu, to nie ma co się dziwić. A to, że
wykorzystują państwo taka sytuację, to brak słów. 

- Marek Górski – Przewodniczący Rady

Zapytał radcę prawnego jak to wygląda z punktu widzenia prawa, bo mamy WPF a nie mamy uchwały
budżetowej? 

- Mariusz Kądzielski- Radca Prawny

Powiedział, że na razie nie ma w zasadzie problemu, bo rok się jeszcze nie zaczął. Generalnie zasada
wynikająca z art. 229 ust. 6 mówi wyraźnie, że WPF powinna być uchwalona przed uchwałą budżetową.
Będziemy mieli wszystko zgodnie z prawem w momencie kiedy RIO podejmie uchwałę budżetową. W
tej  chwili  gmina  będzie  funkcjonować  na  prowizorium  budżetowym,  z  tym,  że  nie  będzie  można
realizować inwestycji. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Zaproponował, żeby zorganizować choćby on-line takie spotkanie z mieszkańcami, żeby radni którzy byli
przeciwko budżetowi przyszli i powiedzieli, dlaczego nie chcieli, żeby te bilety do Warszawy były taniej.
Uważa on, że trzeba mieć odwagę cywilną i wytłumaczyć ludziom dlaczego nie zostanie zbudowana
droga czy dokończone przedszkole. 

- Katarzyna Pazio- radna 

Poprosiła, aby głośno wybrzmiało kto był przeciwko inwestycjom zawartym w projekcie budżetu na 2021
rok. Radna jest za tym, aby zamieścić płatne ogłoszenia, tak aby wszyscy mieszkańcy się dowiedzieli
przeciwko jakim inwestycjom zagłosowali radni opozycji. 

- Wojciech Plichta (Ad Vocem)- radny

Radny  Fuśnik,  radny  Godlewski,  radna  Gomse,  radny  Kobus,  radna  Koza,  radny  Madziar,  radny
Mirowski,  radny  Rembelski,  radny  Sawicki,  radny  Tarapata.  Radny  podziękował  wszystkim
wymienionym za wstrzymanie wołomińskiego sportu, zatrzymanie konkursów dla sportów drużynowych
i indywidualnych. Zaprosił radnych do szkoły nr 7, do Duczek, do Sportowej Szkoły Podstawowej nr 5,
gdzie od kilku lat bierzemy udział jako miasto w programie „ Kosmy i Smoki”. Sprzętu otrzymaliśmy na
ponad  100  tys  złotych  dla  dzieci,  dla  młodych  koszykarek.  Byliśmy  umówieni  wspólnie  z  panem
burmistrzem  z  Polskim  Związkiem  Koszykówki  na  to,  że  zaraz  po  ogłoszeniu  przyjęcia  budżetu
otrzymają skany po to, byśmy mogli kolejny rok wziąć udział w takim programie. To jest przykład jeden
z wielu. Radny oczywiście szanuje decyzję, ale kompletnie jej nie rozumie i brakuje mu słów. 
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- Katarzyna Pazio- radna

Zwróciła się do radnej Agnieszki Kozy czy po przeczytaniu budżetu tak bardzo nie podobają jej  się
zaplanowane inwestycje m.in. w szkole w Duczkach?

- Agnieszka Koza- radna

Odpowiedziała,  że  wnioski,  które  mieszkańcy  składają  od  wielu  wielu  lat,  nie  znalazły  się  w  tym
budżecie. Nie znalazła się w tym budżecie ul. Miła. Radna przypomniała, że w zeszłym roku ul. MIła nie
przeszła z tego względu, że nie głosowała na nią większość osób na zebraniu wiejskim. To jest pierwsza
rzecz, druga rzecz jest taka, że wszystkie wnioski, które mieszkańcy zgłaszali były wpisane we wniosek
rady  sołeckiej,  natomiast  mógł  je  zgłosić  każdy  tak  naprawdę.  Były  wnioski,  gdzie  było  wielu
mieszkańców i mieszkańcy czekają. Są dużo ważniejsze inwestycje niż ulica Miła w Duczkach. Są ulice,
które nie mają żadnej inwestycji wykonanej od wielu wielu lat i mieszkańcy na to czekają. I to nie jest
tak, że ona głosowała przeciwko inwestycjom i chciałaby, żeby to wybrzmiało: Nie głosowała przeciwko
inwestycjom,  głosowała  przeciwko  zadłużeniu.  Proszę  państwa,  politykę  uprawiacie  Wy… natomiast
pozostawmy to swojemu sumieniu. 

- Katarzyna Pazio- radny

Powiedziała, że to chodzi po prostu o to, żeby opóźnić inwestycje. Radni zdają sobie sprawę z tego, że
wcześniej czy później one będą realizowana. Po prostu chodzi o to, że zła pani burmistrz, że nie ma w tej
chwili pieniędzy, że za późno itd. 

- Marek górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  oczywiście  możemy  z  ulicą  poczekać,  bo  jak  nie  chodziliśmy  po  asfalcie  rok,  dwa,
dziesięć, dwadzieścia, to możemy jeszcze rok i dwa nie chodzić, natomiast młodzież, która dojeżdża do
szkoły  i  korzystała  dofinansowania  do  karty  miejskiej,  to  naprawdę  jest  to  uderzenie  w  naszych
mieszkańców,  którzy  mieli  dzięki  temu  duże  wsparcie.  Mówimy  o  500+,  ale  jako  gmina  też
organizowaliśmy takie wsparcie. Dzisiaj wstrzymujemy te najważniejsze kierunki. Nie wiemy co będzie
w OPS-ie, co z seniorami, którym żeśmy wybudowali lokal na Osiedlu Niepodległości. Co z opłatami za
ten lokal? 

- Magdalena Zych (Ad Vocem)- radna

Powiedziała, że jest jej niezmiernie przykro, bo wiemy doskonale, czy to na komisjach czy to na sesjach
rzadko się zdarza, żeby była cała opozycja i boli ją to, że dzisiaj wykorzystując śmierć jednego z naszych
radnych… to jest skandal robić w ten sposób! Radna nie wie czy tak jak radna Agnieszka Koza i reszta
radnych niezrzeszonych dołączyła do klubu PiS? Radna jest poruszona, zdenerwowana tą sytuacją i jest
jej bardzo przykro, że te inwestycje, które się znalazły w projekcie nie będą realizowane, że wspólny bilet
nie będzie realizowany, chociaż wie bardzo dobrze z wielu ludzi na to liczyło i czekało, ale najbardziej
denerwuje fakt wykorzystania śmierci radnego. 

Przewodniczący ogłosił 10 min przerwy w obradach. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:

Głosowano wniosek w sprawie:
o nieczytanie projektów uchwał;. 
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Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Katarzyna
Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Janusz Mirowski, Bogdan Sawicki
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki

1) (3) zmiany uchwały budżetowej Gminy Wołomin na 2020 rok;

W dyskusji wzięli udział:
- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy 

Powiedziała,  że jest to rozliczenie 2020 roku. Zmieniamy kwoty dofinansowań w wyniku rozliczenia
zadań.  Zmniejszamy  środki  w  planach  wydatków  inwestycyjnych.  Wszystkie  zmiany  zostały
szczegółowo opisane w uzasadnieniu do uchwały. 

- Robert Kobus- radny

Powiedział, że chodzi mu o zapis w uzasadnieniu do uchwały w działach : 600, 800, 921. Tam jest dużo
płatności zostało przesunięte na 2021 rok. Radny zapytał z czego to wynika? Rozumiał, że z każdym z
wykonawców zostały podpisane aneksy?

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

Na sesji listopadowej zostały dokonane przeniesienia w WPF-ie na 2021 rok. Zostały podpisane aneksy i
w związku z tym możemy zmniejszyć plan wydatków o te aneksowane kwoty. Nie ma tutaj żadnych
zmian w umowach jeżeli chodzi o kwoty, tylko zmienia się termin wykonania zadania. 

Głosowano w sprawie:
(3) zmiany uchwały budżetowej Gminy Wołomin na 2020 rok;. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (12)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł 
Kocik, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, 
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Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki

2) (4) zmiany WPF na lata 2020-2035;

W dyskusji wzięli udział:
- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy 

Zmiany wprowadzone w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020-2035 są konsekwencja zmian w
budżecie gminy Wołomin na 2020 rok. Zostały one szczegółowo opisane w uzasadnieniu do uchwały. 

Głosowano w sprawie:
(4) zmiany WPF na lata 2020-2035;. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (12)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł 
Kocik, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, 
Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki

3) (5) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Wołomin;

Głosowano w sprawie:
wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Wołomin;. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Katarzyna
Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Janusz Mirowski
BRAK GŁOSU (1)
Piotr Sikorski
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki
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4) (6) ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych stanowiących własność Gminy 
Wołomin;

W dyskusji wzięli udział:

- Robert Kobus- radny

Zapytał, ćzy kluby, które korzystają z obiektów sportowych należących do gminy miały jakiekolwiek 
wątpliwości do tej uchwały? 
Oczywiście była dyskusja na posiedzeniu Komisji Kultury i Sportu, ale wszystkie wątpliwości zostały 
wyjaśnione. 

Głosowano w sprawie:
ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych stanowiących własność Gminy 
Wołomin;. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (12)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł 
Kocik, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
PRZECIW (6)
Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Bogdan 
Sawicki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Agnieszka Koza , Janusz Mirowski
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki

5) (7) przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 
przeciwdziałania narkomanii na rok 2021;

W dyskusji wzięli udział:

- Robert Kobus- radny

Powiedział,  że  ma  dwie  uwagi:  1)  w uzasadnieniu  do  uchwały  wpisani  są  nastepujący  realizatorzy:
Ośrodek Profilaktyki i Terapii Uzależnień, Wydział Polityki Społecznej Urzędu Miejskiego i Ośrodek
Pomocy  Społecznej.  Natomiast  w  gminnym  programie  w  rozdziale  4  pkt.  5  jest  wpisany  Ośrodek
Profilaktyki, wydział i inne podmioty. Czy w związku z powyższym nie byłoby wskazane, żeby przy
każdym działaniu wskazać realizatora? Uporządkowałby to jednostki odpowiedzialne.

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza 

Te dwa punkty pokrywają się. W zeszłym roku rzeczywiście był wpisany realizator, dwa lata temu tego
realizatora nie było i program był realizowany bez przeszkód. Uważamy, że ta zmiana nie jest konieczna,
ale nie wykluczamy wprowadzania zmian. Program jest  przewidziany na jeden rok. Po rozmowach z
panią dyrektor zapadła decyzja, że zostanie podjęta swego rodzaju cykliczna ewaluacja wdrażania tego
programu nawet biorąc pod uwagę obecna sytuację i nie wykluczamy możliwości wprowadzania zmian w
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przyszłości.

- Robert Kobus- radny

W rozdziale 4 pkt 4 zawarty jest zapis dotyczący sposobu wydatkowania środków i kontroli doraźnej
tylko  w stosunku do jednego  realizatora,  w tym przypadku  do Ośrodka Profilaktyki.  Radny zapytał
dlaczego te same zasady nie dotyczą Wydziału Polityki Społecznej, Ośrodka Pomocy Społecznej i innych
podmiotów? 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że jeżeli chodzi o Wydział, to kontrola następuje na miejscu. Jeżeli chodzi o OPS, to uwaga
do rozważenia na najbliższym spotkaniu zespołu roboczego.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 
przeciwdziałania narkomanii na rok 2021;. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (12)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł 
Kocik, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Magdalena Zych
PRZECIW (1)
Krzysztof Rembelski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, 
Kazimierz Tarapata
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki

6) (8) uchwalenia „Aktualizacji projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i 
paliwa gazowe dla Gminy Wołomin na lata 2020-2035”;

Głosowano w sprawie:
uchwalenia „Aktualizacji projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 
gazowe dla Gminy Wołomin na lata 2020-2035”;. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (17)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, 
Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
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PRZECIW (1)
Janusz Mirowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Robert Kobus, Ryszard Madziar
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki

7) (9) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
położonego przy ul. Nowa Wieś w Wołominie;

W dyskusji wzięli udział:

- Robert Kobus- radny

Czy działki, o których mowa w uchwale należą do jednego właściciela czy maja kilku właścicieli?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Uchwałę realizujemy na wniosek kilku właścicieli.

Głosowano w sprawie:
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 
przy ul. Nowa Wieś w Wołominie;. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Wojciech 
Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Janusz Mirowski
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Pazio
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki

8) (10) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
położonego przy skrzyżowaniu ulicy 1-ego Maja i ulicy Reja w Wołominie;

- Robert Kobus- radny

Czy w tym obszarze znajdują się działki będące własnością Gminy? 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że chodzi o grunty prywatne. 

Głosowano w sprawie:
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przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 
przy skrzyżowaniu ulicy 1-ego Maja i ulicy Reja w Wołominie;. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Pazio
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki

9) (11) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
położonego przy ulicy Lipińskiej i Ulicy Oleńki w Wołominie;

Głosowano w sprawie:
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 
przy ulicy Lipińskiej i Ulicy Oleńki w Wołominie;. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Pazio
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki

10) (12) wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego;

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego;. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
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ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Pazio
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki

11) (13) wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego;

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego;. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Pazio
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki

12) (14) przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków;

Głosowano w sprawie:
(14) przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków;. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Pazio
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki
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13) (15) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz Polskiej Spółki 
Gazownictwa Sp. z o.o.

Głosowano w sprawie:
(15) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz Polskiej Spółki 
Gazownictwa Sp. z o.o.. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz 
Mirowski, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Pazio
NIEOBECNI (1)
Paweł Rozbicki

14) (16) w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z opływem roku budżetowego 2020;

W dyskusji wzięli udział:
- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy 

Uchwała ta dotyczy 2020 roku i wydatki zostaną ujęte jeszcze w 2020 roku. Tylko tyle, że przekazujemy
środki na realizacje tego zadania na wyodrębniony rachunek bankowy. 

Głosowano w sprawie:
(16) w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z uplywem roku budżetowego 2020;. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Wojciech 
Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ryszard Madziar
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Pazio
NIEOBECNI (1)
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Paweł Rozbicki

9. Informacja Burmistrza Wołomina o pracy między sesjami;

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Do sprawozdania Burmistrza z okresu pomiędzy sesjami wpłynęły dwa pytania, na które została już 
udzielona odpowiedz. 

10. Interpelacje i zapytania radnych;

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Wpłynęły dwie interpelacje w ostatnim czasie. Zostały przekazane do pani Burmistrz. 

W dyskusji wzięli udział:

- Agnieszka Koza- radna

Powiedziała, że na konta radnych wpłynęły już diety za grudzień i radna jest zaskoczona kwotą, która
wpłynęła, ponieważ jest ona prawie 200 złotych większa niż w ubiegłych miesiącach. Radna zapytała
skąd taka zmiana? W momencie kiedy była omawiana uchwała o wysokości diet zapewniano, że nie ma
mowy o żadnych podwyżkach. Pani naczelnik mówiła, że kwota jaka wyjdzie miesięcznie z tytułu wypłat
diet to ok 25 tysięcy złotych. W tej chwili na szybko, bez żadnych dodatków funkcyjnych, czyli przy
założeniu, że każdy bierze tyle samo, do tej pory wydawaliśmy 22 500 złotych , a w chwili obecnej ponad
25 tys. złotych. Rocznie daje to prawie 40 000 złotych więcej. Podczas omawiania uchwały na sesji radni
nie otrzymali żadnych wyliczeń. Zapewniano ich, że nie ma mowy o podwyżkach, ale 40 tysięcy w skali
roku, a ta kwota zwiększy się jeszcze o dodatki funkcyjne… Radna zapytała jaka kwota został ogółem
wypłacona wszystkim radnym tytułu diet w tym miesiącu i dlaczego nie przedstawiono radnym dokładnej
kalkulacji?

- Katarzyna Pazio- radna

Powiedziała, że może mówić tylko za siebie i dostała tyle samo albo trochę mniej niż dotychczas, ale na
pewno nie więcej.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że w takim razie musi się do tego odnieść pani naczelnik. Wiecie państwo, że w poprzednim
miesiącu nałożyły nam się dwie uchwały i  wyliczenia zostały zrobione na podstawie dwóch uchwał.
Przewodniczący powiedział, że temat wyjaśni i poda informacje. 

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji

Powiedział,  że  chciałby  uzyskać  informacje  jak  wygląda  sprawa  związana  z  wypłatami  za  godziny
ponadwymiarowe z drugiego semestru zeszłego roku szkolnego. Nauczyciele dość długo na te pieniądze
czekają. Jaka jest w tej chwili sytuacja i czego możemy się spodziewać jeszcze w tym roku? 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Powiedziała,  że  pytała  przed  sesją  dyrektor  Bonecką  i  usłyszała  odpowiedź,  że  jest  to  w  realizacji.
Dyrektor jednej ze szkół złożyła dokumenty w czwartek przed zamknięciem urzędu. W piątek trafiło to
do ZEASiP. Pani dyrektor Bonecka powiedziała,  że jest to w analizie,  że pracownicy sprawdzają ten
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wniosek. Pani burmistrz ma nadzieję, że to się zakończy pozytywnie dla nauczycieli. Nie wyobraża sobie
tego, żeby za wypracowane, potwierdzone godziny nie otrzymali wynagrodzenia. Ufa, że pani dyrektor
zweryfikuje pozytywnie i nauczyciele dostaną należne im wynagrodzenia.

- Karol Cudny (Ad Vocem)- Przewodniczący Komisji Edukacji

Podziękował za te deklaracje. Ma nadzieje, że tak się stanie, bo to trwa zbyt długo. Radny słyszał, że będą
jakieś zmiany w wołomińskiej oświacie. Zapytał czy rzeczywiście są planowane i co się w tym temacie
dzieje? 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina

Potwierdziła,  że  Dyrektor  ZEASiP  z  Halina  Bonecka  złożyła  wniosek  o  przejście  na  emeryturę.  W
związku z tym szykujemy ogłoszenie o konkursie to stanowisko. Postaramy się zaraz na początku roku
takie ogłoszenie wypuścić.  Nie zostało to ogłoszone teraz,  ponieważ ze względu na święta jest  dużo
wolnych  dni  i  istnieje  ryzyko,  ze  ktoś  się  mniej  przygotuje.  Będziemy  prosić  kandydatów  o
przygotowanie koncepcji  funkcjonowania,  a  więc nie  będzie to tylko życiorys i  dyplomu ukończenia
szkół. Chcemy zapoznać się z inną wizją, może ktoś inny ma inne spostrzeżenia. Na pewno te wymagania
będą zawarte w ogłoszeniu. 

11. Informacje Przewodniczącego Rady i sprawy bieżące;

W dyskusji wzięli udział:

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że z ubolewaniem stwierdza, że w ostatnim czasie zmarło 3 byłych radnych poprzednich
kadencji  i  dołączył  do  tego grona nasz kolega  Paweł  Rozbicki.  Jest  to  bardzo przykre,  ale  to  tylko
świadczy, że żyjemy chwilą na tym świecie i czasem warto te niesnaski, które powstają między nami
schować do kieszenie. Nie warto dla tych tak naprawdę mało ważnych rzeczy zatracać się w konfliktach. 

Przewodniczący poprosił panią Burmistrz o wyjaśnienie już po sesji czego możemy się spodziewać i jak
będziemy  funkcjonować  w  związku  z  nieuchwaleniem  budżetu.  Jego  osobiście  w  tym  momencie
interesuje  sprawa  chociażby  odśnieżania,  co  z  biletem  i  komunikacja  miejską.  Wątpliwości  i  pytań
nasuwa się dużo, ale na początek chodzi o to jak gmina będzie funkcjonować na ten moment. 

- Piotr Sikorski- Przewodniczący komisji Bezpieczeństwa

Powiedział, że mimo późnej pory jest na łączach cały czas. Zwrócił się do radnych Janusza Mirowskiego,
Kazimierza  Tarapaty  i  Bogdana  Sawickiego  i  powiedział,  że  ul.  Leszczyńska  to  jest  ich  okręg.
Obiecywaliście mieszkańcom, że załatwicie tę ulicę. Radny podłączył się do pytania Przewodniczącego
Rady. Co taka sytuacja oznacza dla mieszkańców od 1 stycznia 2021 roku. 

Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina 

Powiedziała, że Urząd przygotuje pełne zestawienie tych newralgicznych rzeczy, które się nie udadzą.
Skontaktujemy się  z RIO, choć przez covid ten kontakt  jest  utrudniony.  Jednak dołożymy wszelkich
starań.  Niedobrze  się  stało.  Jest  to  wątpliwy prezent  dla  mieszkańców Miasta  i  Gminy Wołomin na
gwiazdkę.  Trzeba  jednak  uszanować  wole  Rady.  Radni  zazwyczaj  rozumieją  co  to  jest  dobro
mieszkańców i takie sytuacje jak dzisiejsza są naprawdę bardzo rzadkie. Z tego co pani Burmistrz wie tak
na szybko, RIO może uchwalić budżet na poziomie niezbędnego funkcjonowania gminy, a wszystko to
co było dodatkowe, wszystko to co było z mieszkańcami konsultowane jest duże zagrożenie, że tego nie
będzie.  Nie  wiadomo  co  z  budżetem  obywatelskim,  nie  wiadomo  co  z  funduszem  sołeckim,  czy
wszystkie granty, które dostaliśmy będzie można otrzymać i wydatkować.
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Mimo wszystko Pani Burmistrz złożyła wszystkim życzenia świąteczne. 

- Edyta Babicka- Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Finansów 

Poprosiła panią Burmistrz, aby, kiedy już będzie wiadomo jakie zadania nie będą realizowane oprócz
tych  inwestycyjnych,  da  jej  informację,  wtedy  zwoła  specjalne  posiedzenie  Komisji  Gospodarki  i
Finansów aby wszystko omówić i przekazać najistotniejsze zarówno radnym jak i mieszkańcom. 

12. Zamknięcie obrad.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że wpływa do Rady wiele życzeń. Odczytał te, które wpłynęły od Zarządu Koła Związku
Niewidomych w Wołominie. Przewodniczący złożył wszystkim życzenia zdrowych i błogosławionych
Świąt.

- Katarzyna Pazio- Zastępca Przewodniczącego Rady

Również złożyła wszystkim życzenia świąteczne.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

O godzinie 20:55 zamknął XXVI sesje Rady Miejskiej w Wołominie kadencji 2018-2023. 

Przewodniczący obrad:                              Sekretarz obrad:                                Protokołowała: 

Marek Górski                                            Edyta Babicka                                       Elżbieta Żak
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